

PACE general rapporteur firmly condemns three executions in Japan

Strasbourg, 21.02.2013 – “I firmly condemn Japan’s execution of three prisoners on death row,” said Renate Wohlwend (Liechtenstein, EPP/CD), general rapporteur of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) on the death penalty.

“Such an irreversible, cruel and inhuman punishment is unacceptable in a civilised country, no matter how heinous the crime.”

“Japan, which is an observer to the Council of Europe, has a duty to protect human rights and human dignity by abolishing the death penalty, but I sadly note that it is moving away from the European consensus in this field. I call on the Japanese authorities to seriously consider introducing a moratorium so that a major public debate can be held on the death penalty,” she concluded.

[PACE Resolution 1807 \(2011\)](#) on the death penalty in Council of Europe member and observer states: a violation of human rights

Une rapporteure générale de l’APCE condamne fermement les trois exécutions au Japon

Strasbourg, 21.02.2013 – « Je condamne avec la plus grande fermeté l’exécution aujourd’hui au Japon de trois condamnés à mort », a déclaré aujourd’hui Renate Wohlwend (Liechtenstein, PPE/DC), rapporteure générale de l’Assemblée parlementaire du Conseil de l’Europe (APCE) sur la peine de mort.

« Un châtiment aussi irréversible, cruel et inhumain est inacceptable dans une société civilisée, aussi haineux que soient les crimes commis par leur auteur ».

« Le Japon, en tant qu’observateur auprès du Conseil de l’Europe, se doit de protéger les droits de l’homme et la dignité humaine en abolissant la peine capitale, mais je constate avec dépit qu’il s’éloigne du consensus européen dans ce domaine. J’appelle les autorités japonaises à envisager sérieusement l’instauration d’un moratoire afin de permettre la tenue d’un débat public approfondi sur la peine de mort », a-t-elle conclu.

[Résolution 1807 \(2011\) de l’APCE](#) : La peine de mort dans les Etats membres et observateurs du Conseil de l’Europe : une violation des droits de l’homme



The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.
President: Jean-Claude Mignon (EPP/CD) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.

Political groups: EPP/CD (Group of the European People’s Party); SOC (Socialist Group);
EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);
UEL (Group of the Unified European Left).